

**香港傑出義工獎得獎者**  
**Winner of the Hong Kong**  
**Volunteer Award**



**車淑梅女士**  
**Ms CHEA Shuk Mui**

**提名團體 香港腎臟基金會**

車淑梅女士為資深廣播從業員，於七十年代開始參與義工服務至今接近三十年。車女士從小受母親薰陶，經常探訪及照顧患病的長者。她自小立下志願，希望為這些無依的長者及貧苦大眾，帶給他們歡樂及資源。

由於工作關係，車女士得以接觸不同階層及背景人士，包括受助者及樂於捐獻的有心人，她視自己為服務橋樑，將這兩類人士結合串連成一幕幕美好情景。正如提名團體「香港腎臟基金會」所言，車女士於忙碌的廣播工作中，將僅餘的時間亦無私地奉獻出來，以一顆熾熱的心，無私的、正直地、有承擔地參與義務工作，服務層面廣泛及具持續性，就以提名團體「香港腎臟基金會」為例，車女士於二零零一年受委任為該會董事局成員，協助推廣宣傳、健康教育及籌募等工作，在她努力推動下，市民大眾對腎病的了解及預防得以加深，捐腎運動亦得以廣為推行。該會多個大型籌款活動，包括禮賓府的慈善晚宴、慈善步行及音樂會等，車女士不單止參與策劃及司儀工作，更為大會邀請歌手名人出席。

車女士是多個服務團體的顧問、委員及會員，曾參與近百個服務團體及慈善機構舉辦的活動，包括出任顧問及司儀工作、活動嘉賓、分享嘉賓、出任代言人及協助籌組、推行宣傳活動等。

車女士視義務工作為生活一部份。她的女兒亦深受感染，經常參與義工服務，例如到盲人院協助打字，早前，更一同跟隨「聯合國兒童基金會」探訪泰北的街童，傳送愛心。

**Nominator Hong Kong Kidney Foundation Limited**

Ms CHEA Shuk-mui is a veteran broadcaster who has dedicated herself to volunteer work for more than 30 years since the 70's. Inspired by her mother, Ms CHEA regularly visits and takes care of the elders. Since her childhood, Ms CHEA aspired to bring laughter and resources to the vulnerable elderly and the poor.

Because of her occupation, Ms CHEA relates people from different sectors and all walks of life, including the beneficiaries and generous donors. Ms CHEA perceives herself as a bridge between the two parties in which she can match the needy and the donors to make wonderful things happen. As her nominator, Hong Kong Kidney Foundation Limited, points out that, Ms CHEA altruistically devotes her limited spare time to take up volunteer work enthusiastically and sincerely. The scope of her services is multi-faceted and sustaining. To take the Hong Kong Kidney Foundation Limited as an example, Ms CHEA was appointed as a Board Member in 2001 to assist in promotion campaigns, health education and fund-raising, etc. With her efforts, the general public has a better understanding of nephrosis and its precaution. Also, the Organ Donation Campaign is widely accepted. In a number of large scale fund-raising activities, including Charity Dinner at the Government House, Charity Walk and Concert etc organized by the Hong Kong Kidney Foundation Limited, Ms CHEA not only participated in the organizing work but also took the role of emcee and helped to invite participation from singers and celebrities.

Ms CHEA is consultant, committee council member or fellow member of various volunteering service institutions, and has participated in over 100 functions held by service and charity institutions. Her duties included acting as consultant and emcee, being a Guest of Honour or spokesperson, and helping organize and implement the promotion campaigns, etc.

Ms CHEA sees volunteering as an integrated part of her life. Her youngest daughter is also deeply influenced and proactively takes part in volunteering work, such as performing the typing duty for agencies serving the visually impaired, and joining the UNICEF to visit street children in North Thailand to show her love for them.

